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Klantenraad van het Streekarchief Midden-Holland 
Conceptverslag van de vergadering van maandag 17 april 2023  
 
Aanwezig: Piet Smit (Waddinxveen/voorzitter), Cilia den Boer (Gouda), Johan Knoester (Nieuwerkerk 
aan den IJssel), Elsa Moerkerken (Krimpen aan de Lek), Eef Oosterwijk (Moordrecht), Cor Revet 
(Gouda), Ad van der Schoot (Gouda) en Gert Jan Jansen (Gouda, secretaris) 
Tevens aanwezig: Coretta Bakker (directeur SAMH) 
Verhinderd: Jan Willem Klein (Gouda) en Pim van der Zalm (Zevenhuizen) 
 
1. Opening 
Piet Smit opent de vergadering. Op zijn voorstel wordt aan elke vergadering als agendapunt 
toegevoegd “stand van zaken werkprogramma in uitvoering”. Zie verder punt 6a. 
Coretta Bakker vult aan dat het AB in de junivergadering ook bespreekt hoe de uitvering van het 
lopende werkprogramma verloopt. 
 
2. Conceptverslag vergadering van 21 november 2022 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld.  
 
3. Huishoudelijke zaken/mededelingen 
a. Excursie: als nieuwe datum voor de excursie naar de Regionale Archiefdienst Drechtsteden wordt 
maandagmiddag 27 november afgesproken 
b. Kennis wordt genomen van de berichten van verhindering 
 
4. Het E-depot 
Coretta Bakker doet verslag van de aanbestedingsprocedure voor de keuze van het E-depot. Dat 
wordt het Britse bedrijf Preservica Ltd. Het aanbod van dit bedrijf sluit het beste aan bij de gestelde 
eisen en wensen. Het nadeel van vestiging buiten de EU wordt weggenomen, zoals een 
Nederlandstalige helpdesk. Reeds 14 andere Nederlandse archieven hebben dezelfde keus gemaakt. 
In eerste instantie is het e-depot er voor het beheren, bewaren, én beschikbaar stellen van de 
digitale archiefbestanden van onze vijf deelnemende gemeentes, het ODMH en het streekarchief 
zelf, maar SAMH wil bevorderen dat ook de archieven van verenigingen zo kunnen inschuiven. Er 
worden twee pilots opgezet met particuliere archieven. Er worden 2 extra medewerkers voor 
aangetrokken, resp. voor het functioneel beheer en voor de rol van tussenpersoon neer de 
gemeenten. Vanuit de klantenraad wordt aandacht gevraagd voor de particuliere onderzoeker op 
SAMH.nl: leidt het ‘terechtkomen’ in een digitaal archief tot andere procedures. Coretta Bakker geeft 
aan dat het voor de klant in principe niet moet uitmaken, maar in de aanloopfase is wellicht extra 
software nodig om dat waar te maken. Het Nationaal Archief en Eemland vervullen hierin een 
voortrekkersrol. 
Op 24 mei a.s. (15.30 uur) wordt de overeenkomst met Preservica tijdens een feestelijke bijeenkomst 
in het Stadhuis van Schoonhoven getekend. De leden van de Klantenraad ontvangen een uitnodiging.  
 
5. Website SAMH 
Cor Revet heeft een merkwaardige ervaring dat hij 0 treffers kreeg opzoek naar informatie die er 
absoluut zou moeten zijn. Coretta Bakker geeft aan dat het archiefbeheerssysteem  al sterk 
verbeterd is, maar dat er –zeker op het niveau van de metadata – nog fouten zitten. Zij nodigt uit om 
dit soort fouten zo spoedig mogelijk door te geven. 
Op verzoek van Johan Knoester geeft Coretta Bakker aan hoe het staat met de digitalisering van de 
foto’s in de beeldbank. Niet meer dan 20.000 van de 90.000 foto’s ‘moeten nog’. Zij attendeert erop 
dat niet alle reeds gedigitaliseerde foto’s ook thuis te zien en te downloaden zullen zijn. Er is soms 
nog sprake van bepaalde rechten 
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6. Advies op stukken voor vergadering Algemeen Bestuur SAMH van 19 april 2023  
De klantenraad neemt kennis van de stukken en constateert met genoegen dat het financieel beheer 
van het streekarchief in rustiger vaarwater is gekomen. Na de rekening 2022 toont nu ook de 
begroting 2024 een plusje. Desgevraagd geeft mw. Bakker aan hoe de bekostiging van het e-depot 
geregeld is. De verdeelsleutel over de gemeenten wordt pas in 2026 definitief vastgesteld, wanneer 
voldoende ervaring is opgedaan met kosten en beheer. Op een vraag van Cor Revet of de Gouda Tijd 
Machine niet te weinig aandacht heeft gekregen, geeft zij aan dat de inzet vergelijkbaar is met die 
voor de HOP’s in diverse gemeenten.  
 
6a. Stand van zaken werkprogramma in uitvoering 
Piet Smit vraagt naar de stand van zaken van de projecten die in het werkprogramma 2023 staan, 
zoals het toegankelijk maken van een aantal concrete archieven, het beschikbaar stellen van nadere 
toegangen en indexen, het beter ontsluiten van beeldcollecties en het werk aan de gezinskaarten. 
Coretta Bakker geeft aan dat alle onderwerpen onderhanden zijn. Voor de indexen is een testfase 
bezig. Van archieven die bewerkt zijn (bijv. van Kaasmaatschappij Gouda) wordt melding gemaakt in 
de nieuwsbrief. Voor de gezinskaarten staat een Vele Handen-project in de steigers. 
 
7 Wat verder ter tafel komt/ Rondvraag 
a. Cor Revet vindt het geen goede zaak dat hij geen terugmelding heeft gekregen toen hij aangaf dat 
een kaart in de beeldbank gespiegeld werd gepresenteerd.  Coretta Bakker wil deze casus niet 
bagatelliseren, maar wil tegelijk aangeven dat SAMH met een grote inhaalslag bezig is. De studiezaal 
is daarvoor zelfs een dag dicht geweest. Zij geeft aan dat er een stuwmeer was aan foutmeldingen / 
aanvullingen van bijna 30.000, in te delen in 4 categorieën: via de website, via Open Arch, via 
wiewaswie en via ‘Vele handen’. Zodra het stuwmeer weg is, geldt in beginsel dat een melding over 
een tekst binnen een week in behandeling moet zijn en over een beeld binnen een maand. Sommige 
meldingen vragen meer controle dan andere. 
b. Coretta Bakker meldt dat SAMH van de gemeente Gouda een opdracht heeft gekregen om 
gegevens vast te leggen die te maken hebben met het slavernijverleden van Nederland. Voor de 
extra bijdrage is een projectmedewerker aangetrokken. Daarnaast komt er een laagdrempelige 
publicatie. De vraag komt uit de Goudse gemeenteraad, maar om het buiten de politiek te houden is 
het bij het streekarchief neergelegd. De Klantenraad steunt de directie in de opvatting dat de 
vraagstelling hooguit in dit KetiKoti-herdenkingsjaar beperkt moet worden tot het slavernijverleden.  
Verbreed tot ‘Koloniaal verleden’ ligt dat anders. Cor Revet ondersteunt dat op grond van zijn 
onderzoek. De probleemstelling van het onderzoek is inmiddels door de gemeente Gouda openbaar 
gemaakt. 
c. Elsa Moerkerken meldt dat de Historische vereniging Crempene de beschikking heeft gekregen 
over particulier filmmateriaal in 1985 op Mp4, dat een mooi tijdsbeeld geeft. Heeft SAMH daar ook 
belangstelling voor? Coretta vraagt haar om contact op te nemen met Joke Radstaat. 
d. Piet Smit meldt dat het HGW, 30 jaar bestaat en een nieuw onderkomen heeft in de voormalige 
Kohnstamm-mavo. Op suggestie van Eef Oosterwijk zegt de Klantenraad een uitnodiging tegemoet te 
zien om daar een keer te vergaderen. 
 
8. Sluiting 
Onder dankzegging sluit Piet Smit de vergadering nog net vóór 21.00 uur. 
 


